

04-06/08 Assen (NLD)
CIK-FIA European Superkart Championship, Round 2



SUPERKARTS AT ASSEN: SECOND ROUND IN FRONT OF A CROWD

The second CIK-FIA Superkart European Championship Competition will take place on August 4th and 5th at the TT circuit in Assen, the temple of speed. This must-see event for the discipline is very popular. Indeed, Superkarts are incorporated in the programme of the «Gamma Racing Day», an event which always attracts numerous spectators, with more than 90,000 last year. This year a demonstration from the Renault F1 team will be orchestrated by Nico Hulkenberg.

Donington's results and the Assen track may contribute to prolonging the uncertainty about the outcome of the CIK-FIA European Superkart Championship. Indeed at this circuit the favourites have to deal with outsiders who often get mixed up in the battle, which favours sharing out the points. A few less than 40 participants are expected with a strong British delegation of 11 Drivers.

In theory, it should be the usual confrontation between the two favourites: the reigning double champion, the Czech Adam Kout (MS Kart / DEA) against the German Peter Elkmann (Anderson / VM), a duel mediated by the Belgian Yannick de Brabander (MS Kart / VM). But then, the vagaries of the opening Races somewhat redistributed the cards at the end of the Donington Competition. Peter Elkmann still has an incredible momentum. Winner of a race at Donington, he nevertheless had to retire while leading the first. Historically, the Assen circuit is less successful for the German, which has more difficulty finding a good balance between power and set-up, but this may not be the order of the day as he has changed chassis. Kout, slightly behind at the start of the season, regained momentum in the first European Competition, although he also had to retire once. The biggest beneficiary of this situation is for the moment Yannick de Brabander who scored a victory and a podium in Great Britain to take the lead in the provisional classification. Moreover, Assen has good memories for the Flemish Driver, as it was there that he took his first victory in Superkart last year.

Several protagonists should be highlighted. On a track where he succeeds quite regularly, the Dutchman Marcel Maasmann (Anderson / VM) can be counted on as he is regularly on the podium at home and victorious in 2015. As an opponent he will face the Briton Liam Morley (Anderson / DEA), 2nd at Donington and in the provisional ranking. The track is favourable for his top speed as shown by his two podiums in 2015, and his performance in 2016. Daniel Clark's (Anderson / VM) progress should also be followed as he has been at the front since last year and is highly motivated following his podium at Donington.

Of the Germans, the other leading driver should be Andreas Jost (Anderson / VM) who has found his fighting spirit this year. The French torch will be picked up by Julien Goullancourt (Anderson / DEA) who has now returned to top form. The Dutch will have several representatives but Leo Kurtsjens (MS Kart / VM) has acquired consistency and experience that puts him in a favourable position. The female Driver Priscilla Speelman will return to the discipline, a former Netherlands Superkart Champion who rejoins her usual team (MS Kart / VM).

The CIK-FIA Superkart Mono Cylinder Cup will not only be decided between the experienced Gavin Bennett (Anderson / DEA), a former European Champion in twin and already winner of the Cup in 2016, and Paul Platt (Anderson / Gas Gas), a

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 544 44 50 - Email: cik@fia.com

04-06/08 Assen (NLD)
CIK-FIA European Superkart Championship, Round 2



multiple British Champion, regaining form and now the provisional leader. Australia's Jordan Ford (Anderson / DEA), victorious at Donington, has decided to return to Europe to participate in the entire Cup, in which he will be a serious candidate.

For Media Information Purposes - No Regulatory Value

For further information on the CIK-FIA, please consult our Internet site :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2, chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Switzerland
Tel. +41 22 306 10 80 - Fax: +41 22 544 44 50 - Email: cik@fia.com

04-06/08 Assen (NLD)
CIK-FIA European Superkart Championship, Round 2



SUPERKART À ASSEN : DEUXIÈME ROUND DEVANT LA FOULE

La deuxième Compétition du Championnat d'Europe CIK-FIA de Superkart se déroulera les 4 & 5 août sur le circuit TT d'Assen, temple de la vitesse. Ce rendez-vous incontournable pour la discipline est très populaire. En effet, le Superkart est incorporé au programme du «Gamma Racing Day», événement qui attire un public toujours très nombreux, plus de 90 000 spectateurs étaient recensés l'an passé. Cette année une démonstration de l'équipe Renault F1 sera orchestrée par Nico Hulkenberg.

Les résultats de Donington et le tracé d'Assen peuvent contribuer à prolonger l'incertitude quant à l'issue du Championnat d'Europe CIK-FIA de Superkart. En effet sur ce circuit les favoris doivent composer avec les outsiders qui se mêlent souvent au débat et favorisent le partage des points. Un peu moins de 40 participants sont pressentis avec une forte délégation Britannique de 11 Pilotes.

En théorie, ce devrait être l'affrontement habituel entre les deux favoris : le double Champion sortant, le Tchèque Adam Kout (MS Kart/DEA) face à l'Allemand Peter Elkmann (Anderson/VM), un duel arbitré dorénavant par le Belge Yannick de Brabander (MS Kart/VM). Mais voilà, les aléas de premières Courses ont quelque peu redistribué les cartes à l'issue de la Compétition de Donington. Peter Elkmann reste sur une dynamique incroyable. Vainqueur d'une course à Donington, il avait néanmoins dû renoncer alors qu'il menait la première. Historiquement, le circuit d'Assen réussit moins à l'Allemand qui a ici plus de difficulté pour trouver un bon équilibre entre puissance et set-up, mais cela n'est peut-être plus à l'ordre du jour depuis qu'il a changé de châssis. Kout, légèrement en retard lors du début de saison, a su retrouver de la vitesse lors de la 1re Compétition européenne, même s'il a dû lui aussi abandonner une fois. Le grand bénéficiaire de cette situation est donc pour l'instant Yannick de Brabander qui a engrangé une victoire et un podium en Grande-Bretagne pour prendre la tête au classement provisoire. De plus, Assen rappelle un bon souvenir au Flamand, puisque c'est là qu'il signa sa 1re victoire en Superkart l'an passé.

Plusieurs protagonistes devraient se mettre en valeur. Ainsi, sur une piste qui lui réussit assez régulièrement, il faudra compter sur le Néerlandais Marcel Maasmann (Anderson/VM) régulièrement sur le podium à domicile et victorieux en 2015. Il aura comme adversaire le Britannique Liam Morley (Anderson/DEA), second à Donington ainsi qu'au classement provisoire. La piste est favorable à sa vitesse de pointe comme l'ont montré ses deux podiums en 2015, et ses performances en 2016. Il faudra suivre également Daniel Clark (Anderson/VM) régulier aux avant-postes depuis l'an passé et très motivé depuis son podium à Donington.

Coté Allemand, l'autre pilote de pointe devrait être Andreas Jost (Anderson/VM) qui a retrouvé cette année sa combativité. Le flambeau français sera repris par Julien Goullancourt (Anderson/DEA) désormais revenu au meilleur de sa forme. Les Néerlandais auront plusieurs représentants mais Léo Kurtsjens (MS Kart/VM) a acquis une régularité et une expérience qui le placent dans une posture favorable. Ce sera le retour dans la discipline de la féminine Priscilla Speelman, ex-championne des Pays-Bas de Superkart qui réincorpore son équipe habituelle (MS Kart/VM).

La Coupe Superkart Mono Cylindre de la CIK-FIA ne se jouera pas seulement entre l'expérimenté Gavin Bennett (Anderson/DEA) ex-Champion d'Europe en bicylindre et déjà vainqueur de la Coupe en 2016, et Paul Platt (Anderson/Gas-

Aux fins d'information Médias - Aucune valeur réglementaire

Pour plus d'informations sur la CIK-FIA, veuillez consulter notre site Internet :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2 chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Suisse
Tél. : +41 22 306 10 80 - Fax : +41 22 544 44 50 - Courriel : cik@fia.com

04-06/08 Assen (NLD)
CIK-FIA European Superkart Championship, Round 2



Gas), multiple Champion de Grande-Bretagne, en regain de forme chez lui et leader provisoire. En effet, l'Australien Jordan Ford (Anderson/DEA), victorieux à Donington, a décidé de revenir en Europe pour participer à l'intégralité de la Coupe dont il sera un sérieux candidat.

Aux fins d'information Médias - Aucune valeur réglementaire

Pour plus d'informations sur la CIK-FIA, veuillez consulter notre site Internet :
www.cikfia.com

CIK-FIA (Commission Internationale de Karting-FIA)
Administration : 2 chemin de Blandonnet, 1215 Genève 15, Suisse
Tél. : +41 22 306 10 80 - Fax : +41 22 544 44 50 - Courriel : cik@fia.com